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Nowe chodniki

W Milikowicach i w Pa-
stuchowie na kolejnych 
kilkuset metrach poło-
żono nowe chodniki.

s. 2
Mikołaj

w gminie

Święty Mikołaj już po 
raz kolejny zawitał w 
Muzeum Przemysłu i 
Kolejnictwa oraz w świetlicach w Jaworzynie 
Śląskiej. Dzięki wsparciu lokalnych samorzą-
dów i sponsorów, wspaniałe prezenty trafiły 
do kilkuset dzieci z powiatu świdnickiego.

s. 3
11 Listopada w Jaworzynie

Uroczysta wieczorni-
ca oraz Msza Święta 
– w tym roku obchody 
rocznicy odzyskania 
niepodległości w Ja-
worzynie Śląskiej prze-
biegały uroczyście  jak 
co roku. 

s. 6
Pomagają potrzebującym

Społeczność Szkoły Podstawowej z Oddzia-
łami Integracyjnymi w Starym Jaworowie nie 
zapomina o potrzebujących. 

s. 7

Wiatraki 
tak, czy 
nie?

Temat farm wiatrowych od pewnego czasu wywołuje liczne emocje 
w naszej gminie. Szczególnie wśród mieszkańców Milikowic, 
Witkowa i Starego Jaworowa, bowiem w okolicy tych sołectw mają 
powstać nowoczesne farmy wiatrowe. Na temat samej inwestycji, 
jak i działania wiatraków narasta wiele mitów. Sprawdź, jakie 
korzyści niosą ze sobą farmy wiatrowe oraz co na ten temat ma do 
powiedzenia Burmistrz gminy. Czytaj na str 4 i 5.

Nadchodzące Święta Bożego Naro-
dzenia niosą ze sobą wiele radości 

oraz refleksji, dotyczących minionego 
okresu i planów na nadchodzący rok.  

W tych wyjątkowych dniach niech 
radość i pokój Świąt towarzy-

szy wszystkim przez cały Nowy Rok. 
Życzymy, aby był to Rok szczęśliwy w 
osobiste doznania, spełnił zamierze-
nia i dążenia zawodowe i społeczne 
oraz by przyniósł wiele satysfakcji z 

własnych dokonań.

Grzegorz Grzegorzewicz – burmistrz Jaworzyny Śląskiej
Artur Nazimek – Przewodniczący Rady Miejskiej
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Delegacja sołectw 
naszej gminy, złożona 
z przedstawicieli wsi 
Bolesławice i Stary 
Jaworów udała się na 
zaproszenie Burmistrza 
miasta partnerskiego 
Pfeffenhausen na coroczny 
Jarmark Świąteczny.

 Gmina zaprezentowała się z 

jak najlepszej strony. Na pięk-
nie przybranym stoisku ugina-
ło się od różnych świątecznych 
smakołyków, własnoręcznie 
wykonanych ozdób choinko-
wych, stroików, porcelany i ga-
dżetów promocyjnych. Nasze 
stoisko cieszyło się ogromnym 
powodzeniem i zainteresowa-
niem.

WYJAZD DO GMINY PArTNerSKIeJ

Z wizytą w Pfeffenhausen

Zapraszamy wszystkich 
chętnych powyżej 14 
roku życia na pierwsze 
w Jaworzynie Śląskiej 
warsztaty fireshow.

Podczas zajęć będzie moż-
na nauczyć się sztuki tańca z 
ogniem (fire poi), żonglerki 
oraz sztuki kuglarskiej. Za-
jęcia odbywają się w środy 
o godzinie 17:00 na sali wi-
dowiskowej Samorządowego 
Ośrodka Kultury i Bibliote-
ce Publicznej. Udział w nich 

Fireshow w Jaworzynie
WArSZTATY TANeCZNe

radni Młodzieżowej rady 
Miejskiej pierwszą po 
wyborach sesję mają już za 
sobą. 

Młodym radnym w ich 
pierwszym w tej kadencji ze-
braniu towarzyszyli dorośli 
radni: Przewodniczący Rady 
Miejskiej Artur Nazimek oraz 
radny Sebastian Grajaszek. 
Pierwsze spotkanie miało cha-
rakter organizacyjny, na któ-
rym nakreślono ogólne cele 
i propozycje zadań w nowej 
kadencji Rady. Poruszono kil-
ka kwestii dotyczących m.in.: 
utworzenia damskiego siatkar-
skiego klubu sportowego, ogól-
nopolskiej akcji XVIII Finału 
WOŚP w Jaworzynie Śląskiej, 
powstania skate parku oraz 
hali sportowej przy Gimna-
zjum. Młodzieżowi Radni póki 
co, nie wybrali nowych władz. 
Jednogłośnie podjęli decyzję, 
że Przewodniczącego oraz Wi-
ceprzewodniczącego wybiorą 
na następnej sesji. 

Dodajmy, iż wybory do 
rady odbyły się w Jaworzynie 
Śląskiej na początku listopa-
da. Głosowania przebiegały w 
okręgach wyborczych, które 
miały swoje siedziby głównie w 
szkołach. Rywalizację poprze-
dziła kampania kandydatów 
na młodzieżowych radnych. 
Wybory pozwoliły wyłonić 15 
osobowy skład Rady. 

Mandaty młodzieżowych 
Radnych uzyskali:

1. Araszczuk Magdalena
2. Chmielowiec Karol
3. Jajko Adriana
4. Gargula Marta 
5. Kalicińska Magdalena
6. Korsak Sylwia
7. Lewandowski Adam
8. Malewicz Mariola
9. Pitura Justyna
10. Płocica Monika
11. Rędzia Aldona
12. Samek Radosław
13. Sidorska Natalia
14. Szczepaniak Jarosław
15. Trzpil Donata 

JeST MłODZIeŻOWA rADA MIeJSKA

Młodzi w radzie

jest bezpłatny, zapewniamy 
sprzęt. Kontakt w sprawie za-
jęć: Emil (722 341 244), Mi-
chał (515 313 950). 

remont chodnika we wsi Pastuchów zakończony, w obecności władz gminy inwestycja została odebrana

W Milikowicach i w 
Pastuchowie na kolejnych 
kilkuset metrach 
położono nowe chodniki. 

7 grudnia odbył się najmil-
szy moment prac, czyli odbiór 
techniczny. Uczestniczyli w 
nim: przedstawiciel Starostwa 
Powiatu Świdnickiego Roman 
Etel, pracownicy Służby Dro-
gowej Powiatu Świdnickiego, 
dyrektor Marek Olesiński 
oraz przedstawiciele Gminy 
Jaworzyna Śląska, którą repre-
zentował Burmistrz Grzegorz 
Grzegorzewicz oraz Krzysz-
tof Sołtys, radny powiatowy. 
Nie zabrakło również przed-
stawicieli sołectwa w oso-
bach radnej tej wsi Teresy 
Rudnik, Przewodniczącego 
Rady Sołeckiej Aleksandra 
Baniewskiego oraz sołtysa wsi 
Władysława Laszkowa. Wy-
konawcą prac była wyłonio-
na w drodze przetargu firma 
– Zakład Robót Drogowych i 
Ogólnobudowlanych Jan Ba-
nasz & Wiesław Chorzemski 
ze Świdnicy. W zakres zadania 
wchodziło przygotowanie te-
renu, ustawienie krawężników 
betonowych na ławie betono-
wej, na odcinku 394,00mb oraz 
obrzeży betonowych na od-
cinku 390,00mb, podbudowy 
z kruszywa łamanego i piasku, 
na którym ułożono 567,5m2 
kostki betonowej, wykonano 
również 7 szt. wpustów ulicz-
nych wraz z „przykanalikami” 
odprowadzającymi wody opa-
dowe z powierzchni drogi do 
kanalizacji burzowej. Podczas 
odbioru po raz kolejny Ro-
man Etel podkreślił dobrą 
współpracę w zakresie Powiatu 
Świdnickiego i Gminy Jawo-
rzyna Śląska, czego najlepszym 
dowodem są przybywające ko-
lejne odcinki remontowanych 
lub nowych dróg i chodni-
ków. Przedstawiciele sołectwa 
podziękowali wykonawcą i 
inwestorom za wykonane pra-
ce i oczywiście apelowali, by 
na tym nie poprzestawać…  
Wartość całkowita zadania to 
104.436,65zł brutto z czego 
Gmina Jaworzyna Śląska ze 
swoje budżetu dołożyła kwotę 
90 tys. zł.

w Chodnik  
w Pastuchowie

Władze gminy dokona-
ły odbioru prac związanych 
z zakończonym remontem 
chodnika w miejscowości 
Pastuchów przy ul. Cukrow-
niczej. 

Wykonane prace obejmo-
wały roboty ziemne, posado-
wienie nowych krawężników 
betonowych na odcinku 392,7 
mb oraz ułożenie kostki beto-
nowej na powierzchni 534,84 
m2. Mamy nadzieję, że wyko-
nany chodnik w znaczący spo-
sób poprawi bezpieczeństwo 
mieszkańców Pastuchowa, a w 
szczególności uczęszczających 
do szkoły dzieci. Koszt inwe-
stycji wyniósł 81 tys. 628,83 zł. 
Zadanie w całości zostało sfi-
nansowane z budżetu gminy.

CIąG DALSZY POrOZUMIeNIA

Przybywa chodników

W odebraniu chodnika uczestniczyły nie tylko władze samorządowe gminy Jaworzyna Śląska ale również przed-
stawiciele starostwa i sołectwa (wszyscy na zdjęciu)

To kolejny oddany do użytku nowy chodnik w tym roku. Przypomnijmy, iż zadanie udało się zrealizować dzięki 
zaangażowaniu władz samorządowych oraz powiatowych

Delegacja z wsi Bolesławice i Stary Jaworów gościła w niemieckim mie-
ście Pfeffenhausen
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MIKOłAJ W GMINIe

Blisko 160 dzieci 
ze świetlic 
środowiskowych z 
gminy Jaworzyna Śl. 
otrzymało paczki od św. 
Mikołaja. 

Dzieci na tak długo 
oczekiwaną wizytę przy-
gotowały kolędy, wierszyki 
i piosenki oraz poczęstu-
nek zgodnie ze zwyczajem, 
czyli szklankę mleka i cia-
steczka. Choć wizyta Świę-
tego Mikołaja była krótka, 
to jednak przyniosła dużo 
radości oraz wprowadziła 
w nastrojową przedświą-
teczną atmosferę. 

MIKOłAJKI W JAWOrZYNIe ŚLąSKIeJ

Wyjątkowy dzień

Szósty grudnia to dla każdego dziecka wyjątkowa data i dzieci dobrze ją 
znają. Tym razem nie było inaczej. Najmłodszych z gminy Jaworzyna Ślą-
ska odwiedził Święty Mikołaj

Święty Mikołaj już po 
raz kolejny zawitał w 
Muzeum Przemysłu i 
Kolejnictwa w Jaworzynie 
Śląskiej. Dzięki wsparciu 

lokalnych samorządów 
i sponsorów, wspaniałe 
prezenty trafiły do 
kilkuset dzieci z powiatu 
świdnickiego.

Muzeum Przemysłu i Ko-
lejnictwa na Śląsku już po raz 
drugi zorganizowało 6 grudnia 
akcję „Mikołaj w muzeum”. Na 
przyjazd Świętego Mikołaja w 

bajkowej scenerii starych pa-
rowozów czekały dzieci, które 
przyjechały z całego powiatu 
świdnickiego. Wolontariusze z 
muzeum przy pomocy spon-

sorów i samorządowców zor-
ganizowali dla nich warsztaty 
taneczne i artystyczne, zawody 
drezynowe i strażackie, kon-
kursy muzyczne, karaoke, 

sportowe i kolejarskie. Na dzie-
ci czekały obiad i deser.

A posilone spokojnie mogły 
oczekiwać na przyjazd Święte-
go Mikołaja... 

GMINA JAWOrZYNA ŚLąSKA

Kolej na Mikołaja

Święty przybył zabytkowym 
szynobusem i stamtąd rozda-
wał paczki licznie przybyłym 
dzieciom

Do Muzeum przyjechał też niebieski Mikołaj. Ale konkurencji między nim a 
czerwonym nie było żadnej. Niebieski przybył wraz ze swoim stałym kom-
panem – Komisarzem Lwem

Nie po raz pierw-
szy w Jaworzynie 
Śląskiej gościł Ko-
misarz Lew, dzieci 
widziały też nie raz 
Świętego Mikołaja, 
który przybywa ra-
zem z nim, dlatego 
nie było dla nich 
specjalnym zasko-
czeniem, że ten Mi-
kołaj był właśnie 
niebieski

Podczas mikołajkowej zabawy nie zabra-
kło starosty świdnickiego Zygmunta Worsy 
(w środku), który od początku patronuje 
imprezie

Tłumy dzieci zgromadzonych w muzeum 
świadczą o rosnącym powodzeniu jawo-
rzyńskiej imprezy

Jedna z większych 
atrakcji i wcale 
nie trzeba o tym 
nikogo specjalnie 
przekonywać – ma-
lowanie. Święty 
Mikołaj pamięta, 
że zainteresowania 
dzieci trzeba stale 
rozwijać dlatego 
dzieciaki malowały 
dla Mikołaja piękne 
rysunki…

… r y s o -
w a n i u 
nie było 
k o ń c a . 
M i k o ł a j 
wszystkie 
wspania-
łe rysunki 
zabrał do 
s w o j e g o 
domu w 
Laponii

D o d a t k o w y m 
atutem tego 
w s p a n i a ł e g o 
w y d a r z e n i a 
była oczywiście 
sceneria w jakiej 
dzieci czekały 
na Mikołaja w 
Muzeum Kolej-
nictwa

Nic więc dziwnego w tym, 
że Mikołaj do Jaworzyny 
przybył zabytkowym po-
ciągiem

Gry i zabawy a także cie-
pły poczęstunek to oczy-
wiście rarytasy na które 
dzieci mogły liczyć w 
oczekiwaniu na Mikołaja

Impreza została objęta honorowym patronatem Pani Marii Kaczyńskiej

ZAPRASZAMY!
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TeMAT Z OKłADKI

Zakresy poziomów dźwięków i  hałasu w codziennym życiu [1]

Źródło hałasu Poziom głośności [dB]
Pisanie na maszynie 77

Radio 80
Odkurzacz 72
Ruchliwa ulica 70-75
Traktor 90-100
Autobus 80-90

Poziomy hałasu dla elektrowni wiatrowej o mocy 2MW [2]

Odległość między 
źródłem a punktem 
odbioru [m]

50 100 200 250 300 400 500

Poziom hałasu w 
punkcie odbioru [dB] 57,3 52,5 47,7 46,1 44,8 42,8 41,3

Źródło:
[1] M. Siemiński, Fizyka. Zagrożenia środowiska, Wydawnictwo Naukowe PWN, 
Warszawa 1994, s. 149-150.
[2] „Raport o oddziaływaniu na środowisko elektrowni wiatrowych w obrębie ewi-
dencyjnym Komorów, Milikowice i Witków, powiat świdnicki, województwo dolno-
śląskie”, luty 2009, Ewa Rudol, Maciej Migdał, konsultacje: Sławomir Augustyn.

Apel radnych w Jaworzynie Śląskiej

Niżej podpisani radni Rady Miejskiej w Jaworzynie Śląskiej apelują do Pani Anny Zalewskiej, poseł na Sejm RP, o podjęcie niezwłocznych działań zmierzających do jak naj-
szybszego ustalenia przez Parlament szczegółowych zasad lokalizacji inwestycji farm wiatrowych. Funkcjonujące w tym  zakresie ogólne uregulowania prawne, w połączeniu 
z obawą przed nieznanym, a także rozpowszechnianiem informacji niesprawdzonych, niepotwierdzonych przez badania naukowe, niekiedy wręcz kłamliwych, prowadzi do 
wielu nieporozumień i konfliktów w lokalnych społecznościach, grożąc powstaniem trwałych podziałów, uniemożliwiając tym samym prawidłowy ich rozwój, wykorzystane 
jest ponadto w celach propagandowych i politycznych. Szczegółowe uregulowania określą czytelne zasady dla inwestorów, pozwolą na uniknięcie konfliktów, umożliwią tak 
pożądany przez wszystkich mieszkańców gminy jej rozwój. 
Pod apelem podpisało się dziewięciu jaworzyńskich radnych: Artur Nazimek, Ireneusz Besser, Ewa Pilecka, Katarzyna Chmielowiec, Hieronim Fabiś, Sebastian Graja-
szek. Ewa Kotula, Teresa Rudnik, Marek Zawisza. 

Energetyka wiatrowa w Polsce

Lokalizacja Moc Odległość od zabudowań 1

Barzowice 5,1 MW ok. 400 m
Cisowo 18 MW ok. 400 m
Zagórze 30 MW ok. 500 m
Tymień 50 MW ok. 400 m
 Gnieżdżewo  22 MW ok. 500 m
 Karścino  69 MW ok. 300 m
 
Źródło: http://www.psew.pl/energetyka_wiatrowa.htm - Strona Polskiego Stowa-
rzyszenia Energetyki Wiatrowej

1 Informacje dotyczące odległości uzyskane z Urzędów Gminy odpowiednich dla 
poszczególnych miejscowości.

w Propozycje inwestora
W listopadzie ubiegłego 

roku w gminie pojawił się in-
westor firma  Sparinvest AG, 
która zainteresowana jest bu-
dową nowoczesnych farm 
wiatrowych. Swoją propozycję 
przedstawiła zarówno burmi-
strzowi, jak i lokalnym spo-
łecznościom wspomnianych 
trzech miejscowości. Na spot-
kaniach przeprowadzonych w 
sołectwach inwestor przedsta-
wił swój plan działania, któ-
ry przez część mieszkańców 
został przyjęty życzliwie, ale u 
części wywołał niezadowole-
nie. Wynika ono z przekonania 
mieszkańców, że farmy wiatro-
we, które mają powstać będą 
znajdować się zbyt bliskiej 
odległości od ich domostw, ne-
gatywnie oddziałując na kom-
fort życia. Początkowo grupa 
protestujących żądała by inwe-
stycja została zlokalizowana w 
odległości nie bliższej niż 2400 
metrów. W chwili obecnej 

część żądań ogranicza się do 
2000 metrów, a pozostała już 
tylko do 1500 metrów. Tym-
czasem badania akustyczne 
wskazują, że przy planowanych 
odległościach pomiędzy po-
szczególnymi wiatrakami nie 
zachodzi zjawisko nakładania 
się hałasu. - Nie chcemy wiatra-
ków, nie zgadzamy się na utratę 
zdrowia, obniżenia jakości ży-
cia, blokadę wsi pod względem 
rozwoju budownictwa i rozwi-
jającej się agroturystyki – pi-
szą autorzy protestu. - Nie jest 
naszą intencją i zamiarem kon-
fliktowanie społeczności lokal-
nej. Zależy nam na działaniu w 
zgodzie i akceptacji dla naszych 
działań. Uwzględniając uwagi 
Sanepidu i oczekiwania miesz-
kańców, pomniejszyliśmy naszą 

WIATrAKI - PrOBLeM SPOłeCZNY CZY POLITYCZNY?

Wiatraki tak, czy nie?
Temat farm wiatrowych od pewnego czasu wywołuje liczne emocje w naszej gminie. Szczególnie wśród mieszkańców Milikowic, Witkowa i Starego Jaworowa, bowiem w okolicy tych 
sołectw mają powstać nowoczesne farmy wiatrowe. Na temat samej inwestycji, jak i działania wiatraków narasta wiele mitów. Zacznijmy jednak od początku.

inwestycję o 9 elektrowni, odsu-
wając się znacznie od najbliż-
szych zabudowań. W rezultacie 
naszych zmian, obecnie żadna 
elektrownia wiatrowa nie jest 
usytuowana bliżej niż 500 m od 
zabudowań. Dodatkowo zwięk-
szyliśmy odstępy pomiędzy wia-
trakami w celu jeszcze lepszego 
wyeliminowania efektu nakła-
dania się wytworzonego pozio-
mu hałasu – tłumaczy Adriana 
Madziar-Bujak, pełnomoc-
nik inwestora. Dodajmy, że w 
chwili obecnej inwestor pla-
nuje postawić 27 wiatraków, z 
czego 4 zostałoby ustawionych 
w odległości pomiędzy 500 m 
– 550 m, natomiast większość 
w odległości 900 m i większej. 
Gdyby natomiast spełniono 
żądania protestujących lokali-
zacje farm wiatrowych w więk-
szej mierze przeniesione zosta-
łyby z terenu gminy Jaworzyna 
Śląska na teren gminy Świebo-
dzice. W związku z tym także 
i wpływy z podatku odpo-

wiednio pozostałyby w Świe-
bodzicach. Tymczasem idzie o 
niebagatelne kwoty wpływów z 
podatku dla gminy. W gminie 
Będzino na Pomorzu Zachod-
nim, gdzie już postawiono 23 
wiatraki, wpływ z podatku 
szacowany jest na ok. 1 mln. 
600 tyś. zł. rocznie, przychody 
z tego tytułu uzyskuje również 
gmina Darłowo.   

 
w Wiatraki - problem 
polityczny

Proces budowy farm wiatro-
wych prowadzony jest zgodnie 
z przewidzianą do tego pro-
cedurą, jednak nie stoi to na 
przeszkodzie, by sprawa oparła 
się również o ludzkie emocje. 
Nie po raz pierwszy podzielona 
opinia publiczna momentalnie 

przyciąga uwagę polityków. Tak 
jest i w tym przypadku. Wyda-
wało się, że spokojnej do tej 
pory gminie, polityczne waśnie 
nie grożą, jednak stało się ina-
czej. Grupa radnych na czele z 
Elżbietą Krzaczek i Kazimie-

rzem Chęcikiem od dłuższego 
czasu, próbuje zaznaczyć swoją 
obecność aktywnością w pod-
sycaniu niepokoi mieszkańców 
wsi. Kalkulując, że skoro przez 
ostatnie trzy lata kadencji nie 
udało im się wykazać pozytyw-
nymi inicjatywami, to chociaż 
spróbują swoich sił w destruk-
cji, wykorzystując przy tym 
mniej lub bardziej uzasadnio-
ne wątpliwości mieszkańców. 
Na aktywności radnych jednak 
nie koniec. Posłanka Anna 
Zalewska, postanowiła nie 
być gorsza. Od kilku miesięcy 
zaangażowana jest po stronie 
protestujących. Organizując 
kolejne spotkania, na których 
zwolennicy energii z wiatraków 
nie zawsze są najmilej oczeki-
wanymi gośćmi (tak było np. 

na spotkaniu w Milikowicach 
13 listopada, Witkowie 24listo-
pada oraz Tomkowej 28 listo-
pada).

w Proces inwestycyjny 
Budowa farm wiatrowych, 

to skomplikowane, nie tylko 
technicznie, przedsięwzięcie. 
Również procedura admini-
stracyjna dla przeprowadzenia 
tego typu inwestycji jest bardzo 
czasochłonna i trwa kilka lat. 
Dodatkowo tego typu inwe-
stycje w Polsce, póki co nie są 
jeszcze zbyt powszechne, a za-
tem prowadzone sprawy mają 
często pionierski charakter. 
Warto zaznaczyć, że w prze-
bieg postępowania zaangażo-
wanych jest kilka jednostek 
administracji: Urząd Miejski w 
Jaworzynie Śląskiej, Starostwo 
Powiatowe w Świdnicy, Pań-
stwowy Powiatowy Inspektorat  
Sanitarny w Świdnicy. Każda 
z nich szczegółowo analizuje 
problem. Warto tylko wspo-
mnieć, że Sanepid potrzebował 

pół roku (szczegółowo dotych-
czasowe postępowanie przed-
stawiamy na s. 5). 

w Przy otwartej 
kurtynie

Skomplikowane regulacje 
prawne skutkują niedomó-
wieniami. Aby ich uniknąć, 
zarówno inwestor jak i gmina 
w zakresie jej dotyczącym od 
samego początku starają się 
rozwiewać wszelkie wątpliwo-
ści dotyczące nie tylko samych 
wiatraków, ale również i trybu 
prowadzenia inwestycji. Słu-
żyć temu miały organizowane 
spotkania, na których zarówno 
zwolennicy jak i przeciwnicy 
wymieniali swoje argumenty. 
Aktywnością w organizacji 
sesji nadzwyczajnej poświęco-
nej tej inwestycji wykazała się 
również grupa sześciu radnych 
Rady Miejskiej (Kazimierz 
Chęcik, Lesław Chojnacki, 
Elżbieta Krzaczek, Piotr 
Młynarski, Jan Pałeczka oraz 
Paweł Sołtys). Jednak przy-
gotowany przez nich wniosek 
zawierał błąd, który uniemoż-
liwił prawidłowe zwołanie sesji 
w tej sprawie. W związku z tym 
inicjatywę zwołania sesji, na 
której swoje argumenty mo-
głyby przedstawić wszystkie 
zainteresowane strony podjął 

Burmistrz Grzegorz Grzego-
rzewicz. Na jego wniosek w 
poniedziałek 7 grudnia odbyła 
się nadzwyczajna sesja Rady 
Miejskiej. Oprócz radnych i za-
proszonych gości stawiło się na 
niej ok. 150-ciu mieszkańców 
naszej gminy. 

w Sesja nadzwyczajna
Chociaż na sesji nadzwy-

czajnej poruszone zostały rów-
nież inne tematy, to niewątpli-
wie wszyscy czekali na temat 
wiatraków. Dyskusję w tym za-
kresie rozpoczęła prezentacja 
przedstawicieli inwestora. Re-
prezentowały go Panie Birgit 
Feil Prezes Zarządu,   Adriana 
Madziar – Bujak Menadżer 
Projektu oraz Bartosz Kisiel-
nicki. 

Zaproszenie do udziału w se-
sji przyjęła również poseł Anna 
Zalewska, która do Jaworzyny 
przybyła ze znanym przeciw-
nikiem elektrowni wiatrowych 
Panem dr inż. Henrykiem 
Wojciechowskim. To właśnie 
Wojciechowski zdominował tą 
część spotkania, prezentując ze-
branym film, w którym grał rolę 
głównego bohatera.  

Po wystąpieniach zapro-
szonych gości Przewodniczą-
cy Rady Miejskiej rozpoczął 
dyskusję. Gorąca na początku 

Zaproszeni goście starannie prezentowali swoje racje. Odpowiadając na 
liczne pytania z sali

Salę widowiskowę Samorządowego Ośrodka Kultury wypełniło ponad 
150-ciu mieszkańców. Było to nadzwyczajne posiedzenie Rady Miejskiej 
w Jaworzynie Śląskiej. Wśród nich byli zarówno zwolennicy i przeciwnicy 
wiatraków oraz mieszkańcy, którzy postanowili poznać argumenty obu 
stron. Przeciwnicy wiatraków wyposażyli się nawet w specjalne tabliczki, 
chcąc wyrazić w ten sposób swój protest przeciwko budowie elektrowni

Burmistrz Grzegorz Grzegorzewicz wraz z pracownikami Urzędu Miej-
skiego wyjaśniał rolę gminy w przebiegu procesu inwestyctyjnego
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TeMAT Z OKłADKI 

Dochody dla gminy z podatków 

Tabela korzyści finansowych:

Podatek od nieruchomości ( 2% wartości 
budowli w której składzie znajduje się 

fundament i wieża )
Ilość elektrowni Wartość

3 440 000zł x 2%  =  68 800zł 20 szt. 1 376 000  zł

500 x 20zł = 10 000zł 20 szt. 200 000 zł

Wartość łączna 1 576 000 zł

Podatek od nieruchomości, czyli do 2% wartości budowli w której skład wchodzą: 
fundament i wieża, wynosi  68 800zł od jednej budowli. Łączny koszt podatku od 
nieruchomości dla dwudziestu budowli wynosi  1 376 000 zł. 

Podatek od działalności, która zajmuje powierzchnię 500 m2 wynosi 10 000zł od 
jednej siłowni wiatrowej. Łączny koszt podatku od działalności dla czterdziestu 
siłowni wiatrowych wynosi  200 000zł. 

Dochód roczny dla gminy z podatku od nieruchomości i podatku od działalności 
wynosi   1 576 000 zł.

DOTYCHCZASOWY PRZEBIEG PROCESU INWESTYCYJNEGO

1. Dnia 14.01.2009 r. na wniosek firmy Sparinvest AG zostało wszczęto postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody 
na realizację przedsięwzięcia polegającego na budowie farmy wiatrowej o mocy 72 MW, w tym na terenie Gminy Jaworzyna Śląska 58 MW (Milikowice, Witków) oraz na terenie 
Gminy Świdnica 14 MW (Komorów), wraz z infrastrukturą energetyczną tj. liniami energetycznymi i stacjami transformatorowymi.
2. Obowiązek przeprowadzenia oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko stwierdza w drodze postanowienia organ właściwy do wydania decyzji. 
Postanowienie wydaje się po zasięgnięciu opinii Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Świdnicy i Starostwa Powiatowego w Świdnicy w związku z tym dnia 
19.01.2009 r. wystąpiono do obu organów z prośbą o przedstawienie opinii w tym zakresie.
3. W toku postępowania uzyskano opinie PPIS w Świdnicy oraz Starosty Świdnickiego w których stwierdzono obowiązek sporządzenia raportu o oddziaływaniu na środowisko 
i określono jego zakres.
4. Postanowieniem z dnia 6.02.2009 r. Burmistrz nałożył na Inwestora obowiązek sporządzenia raportu o oddziaływaniu na środowisko.
5. Dnia 2.03.2009 r. do tut. Urzędu wpłynął „Raport o oddziaływaniu na środowisko”.
6. Obwieszczeniem z dnia 3.03.2009 r. podano do publicznej wiadomości informację dotyczącą:
- przystąpienia do przeprowadzenia oceny oddziaływania w/w przedsięwzięcia na środowisko, 
- terminie wszczęcia postępowania,
- przedmiocie decyzji, która ma być wydana,
- organie właściwym do wydania decyzji oraz organach właściwych do wydania opinii i dokonania uzgodnień,
- możliwościach zapoznania się z niezbędną dokumentacją sprawy i miejscu, w którym jest ona wyłożona do wglądu,
- możliwości składania uwag i wniosków wraz z określeniem sposobu, miejsca i terminie ich składania,
- organie właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków.
7. Dnia 11.03.2009 r. wobec faktu przeprowadzania oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko, wystąpiono do Starostwa Powiatowego w Świdnicy - celem uzgod-
nienia warunków realizacji przedsięwzięcia, oraz do PPIS w Świdnicy – celem zasięgnięcia opinii w sprawie w/w przedsięwzięcia. 
8. Postanowieniem z dnia 14.04.2009 r. PPISw  Świdnicy zawiadomił, że wydanie opinii wymaga zebrania dodatkowych materiałów pozwalających właściwie ocenić przewi-
dywany wpływ ww. przedsięwzięcia na zdrowie ludzi. Jednocześnie ustalono nowy termin wydania opinii na dzień 30.06.2009 r.
9. 30.04.2009 r. PPIS w Świdnicy wystąpił do Inwestora z prośbą o uzupełnienia „Raportu…” 
10. 18.05.2009 r. Starostwo Powiatowe w Świdnicy wystąpiło do Inwestora z prośbą o uzupełnienie „Raportu…” 
11. Obwieszczeniem z dnia 26.05.2009 r. podano do publicznej wiadomości informację, że dnia 15.06.2009 r. o godz. 1800 w świetlicy wiejskiej w Milikowicach odbędzie się 
spotkanie informacyjne w sprawie budowy elektrowni wiatrowych.
12. Dnia 26.05.2009 r. do tut. Urzędu wpłynęła korekta wniosku o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody realizację przedsięwzięcia, uzupełnienie do 
„Raportu…” w związku z pismem PPIS w Świdnicy. Inwestor poinformował, że uwzględniając uwagi PPIS w Świdnicy oraz oczekiwania mieszkańców  wprowadzono zmiany 
dotyczące planowanej inwestycji:
- Inwestycja została pomniejszona o 9 elektrowni w związku z czym składać się będzie z 27 elektrowni o łącznej mocy 54 MW;
- lokalizacja elektrowni wiatrowych została odsunięta od najbliższych zabudowań w taki sposób, że obecnie żadna elektrownia wiatrowa nie jest usytuowana bliżej niż 500 
m od zabudowań;
- zmianie uległa lokalizacja elektrowni wiatrowych w zakresie numerów działek związanych z obecnym usytuowaniem planowanej inwestycji;
- dodatkowo zwiększone zostały odstępy między poszczególnymi wiatrakami w celu dalszego eliminowania efektu nakładania się wytwarzanego poziomu hałasu.
Zmianie uległ zatem przedmiot wniosku na następujący:
Budowa farmy wiatrowej o mocy 54 MW, w tym na terenie Gminy Jaworzyna Śl. 42 MW (Milikowice, Witków)oraz na terenie Gminy Świdnica 12 MW (Komorów), wraz z 
niezbędną infrastrukturą energetyczną tj. liniami energetycznymi i stacjami transformatorowymi, drogami i placami manewrowymi
14. 15.06.2009 r. o godz. 1800 w świetlicy wiejskiej w Milikowicach odbyło się spotkanie informacyjne z mieszkańcami w sprawie budowy elektrowni wiatrowych. W spotkaniu 
poza mieszkańcami udział wzięli m.in. Inwestor, osoby sporządzające „Raport…” oraz przedstawiciele UM w Jaworzynie  Śląskiej.
13. 24.06.2009 r. do tut. Urzędu wpłynęło uzupełnienie do „Raportu…” w związku z pismem Starostwa Powiatowego w Świdnicy z dnia 18.05.2009 r., które zostało prze-
kazane Starostwu i PPIS. 
14. Postanowieniem Nr 132/09 z dnia 30.06.2009 r. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Świdnicy zaopiniował pozytywnie warunki realizacji przedsięwzięcia pod 
względem wymagań higienicznych i zdrowotnych z zastrzeżeniami określonymi w niniejszym postanowieniu.
15. W międzyczasie wpływały kolejne protesty mieszkańców. Wszystkie protesty wpływające w trakcie postępowania przekazywano na bieżąco m.in. do PPIS  
oraz Starostwa. Obwieszczeniem z dnia 13.07.2009 r. udzielono odpowiedzi na protesty mieszkańców wsi Milikowice w łącznej ilości 238 wyjaśniając m.in. że uwagi i wnioski w 
niniejszej sprawie zostaną rozpatrzone przez organ prowadzący postępowanie, a sposób w jaki zostaną wzięty pod uwagę zostanie przedstawiony w uzasadnieniu decyzji. 
16. Pismem z dnia 10.08.2009 r. Starostwo Powiatowe w Świdnicy wystąpiło do Inwestora z prośbą o uzupełnienie „Raportu…” o określone zagadnienia.
17. 11.09.2009 r. do Urzędu wpłynęło uzupełnienie „Raportu…” o zagadnienia określone w piśmie Starostwa Powiatowego w Świdnicy, które zostało przekazane Starostwu i PPIS. 
18. 23.10.2009 r. Starostwo Powiatowe w Świdnicy wystąpiło do Inwestora z prośbą o kolejne uzupełnienie „Raportu…”. 
19. Po przedstawieniu przez Inwestora uzupełnienia postanowieniem Nr 9/2009 z dnia 12.11.2009 r. Starostwo Powiatowe w Świdnicy uzgodniło środowiskowe uwarunko-
wania zgody na realizację przedsięwzięcia – pozytywnie, z warunkami określonymi w niniejszym postanowieniu. 
20. Obwieszczeniem z dnia 20.11.2009 r. podano do publicznej wiadomości informację o zebranych dokumentach i materiałach przed wydaniem decyzji i możliwości zapo-
znania się z ich treścią.
21. Od początku grudnia do tut. Urzędu wpłynęły kolejne protesty mieszkańców wsi Komorów, Witków i Stary Jaworów. 

Budowa elektrowni wiatrowych 
budzi szereg sprzeciwów. Burmistrza 
gminy Jaworzyna Śląska Grzegorza 
Grzegorzewicza zapytaliśmy o jego 
zdanie w sprawie budowy elektrowni 
wiatrowych.  

Panie Burmistrzu, czy potrzebne są nam 
w gminie wiatraki, przecież ich lokaliza-
cja budzi konflikty?
 - Rzeczywiście lokalizacja wiatraków spoty-

kała się z podzielonymi opiniami w tej sprawie. 
Jednak mam nadzieję, że otwarta dyskusja w tej 
sprawie jaka odbyła się na zwołanej przeze mnie 
sesji w dniu 7 grudnia przynajmniej częściowo przybliżyła to zagadnienie licznie przybyłym miesz-
kańcom.

No właśnie, czy nie weźmie Pan pod uwagę tak licznie protestujących?
- Nie chciałbym dyskutować o liczbach. Dla mnie ważna jest bowiem chociażby jedna osoba, 

ale równie istotnym musi być dla mnie obowiązujące prawo. Wracając natomiast do liczb, to na 
sesję przybyło również sporo zwolenników wiatraków oraz osób bez sprecyzowanych poglądów, któ-
re chciały poznać argumenty obu stron. Przeciwnicy wiatraków byli na pewno bardziej widoczni, 
dodatkowo wspierała ich spora liczba mieszkańców Komorowa, stąd to wrażenie. Podejrzewam, że 
liczba rzeczywistych przeciwników nie jest identyczna z liczbą podpisanych protestów. 

Co Pan chce zasugerować?
- Proszę jedynie mieć na uwadze, że na ludzkich uzasadnionych obawach próbuje się „robić poli-

tykę”. W tej sprawie nie brakuje zapału do działania niektórym radnym, którzy przez minione trzy 
lata kontestowali wszystko cokolwiek dobrego działo się w tej gminie. Tak jest i w tym przypadku. 
Szybko policzono, jakie kwoty z tytułu podatku mogą wpłynąć do gminy. A jak nie będzie pieniędzy, 
to nie będzie rozwoju gminy i o to im chyba chodzi. 

Jaką decyzję Pan podejmie?
 - Na szczęście, jako Burmistrza prawo zarówno obliguje mnie jak i pozwala mi oprzeć podejmo-

wane decyzje na fachowych dokumentach sporządzonych przez właściwe instytucje, zajmujące się 
tym tematem bardziej dogłębnie, tj. przez Inspektorat Sanitarny i Wydziału Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Starostwa Powiatu Świdnickiego.

atmosfera z każdą upływającą 
chwilą sprzyjała bardziej mery-
torycznej dyskusji. Większa jej 
część toczyła się bez narusza-
nia powagi obrad. Głos zabie-
rali zarówno zwolennicy jak i 
przeciwnicy inwestycji. Nie za-
brakło pytań do zaproszonych 
gości: Anny Zalewskiej, wice-
starosty Ryszarda Wawrynie-
wicza, przedstawicieli inwesto-
ra oraz Burmistrza Grzegorza 
Grzegorzewicza.  

w Apel o dobre prawo
Niestety z uwagi na czekają-

ce nazajutrz obowiązki posel-
skie Anna Zalewska nie mo-
gła uczestniczyć w sesji do jej 
końca. W związku tym Prze-
wodniczący „odbiegł” nieco 
od wcześniej założonego po-
rządku obrad i zapoznał par-
lamentarzystkę z treścią apelu, 
który zamierzali podjąć radni 
(jego treść prezentujemy na s. 
4). Anna Zalewska podkreśli-
ła, że problematyką wiatraków 
zajmuje się już od jakiegoś cza-
su, ale weźmie pod uwagę rów-
nież postulaty przedstawione 
w apelu. Upływały kolejne go-
dziny i nasilało się zmęczenie. 
Późne godziny nocne zmniej-
szyły również frekwencję, a co 
za tym idzie i poziom prowa-
dzonej dyskusji. Niestety nie 
wszyscy zgromadzeni potrafili 
utrzymać na wodzy emocje. 
Radny Powiatu Jacek Krza-
czek, podobnie jak jego żona 
przeciwnik wiatraków, posu-
nął się nawet do stwierdzenia, 
że istotą problemu są osoby 
inwestorów, za co został upo-
mniany przez prowadzącego 
obrady Artura Nazimka. Na 
marginesie dodajmy, że mał-

żeństwo radnych samemu bu-
duje się tuż przy ruchliwej dro-
dze i torach kolejowych, gdzie 
zapewne hałas nie będzie im 
dokuczał… 

w Obrad dzień drugi
W kolejnym dniu obrad, 

bowiem było już po północy 
radni przystąpili do prezenta-
cji przygotowanych wcześniej 
apeli. Większość rajców zde-
cydowała się poprzeć apel do 
posłanki Zalewskiej. Apelują 
w nim o zaangażowanie w pra-
ce legislacyjne, których efek-
tem będą precyzyjne przepisy 
regulujące problematykę farm 
wiatrowych (treść przyjętego 
apelu prezentujemy w ramce). 
Zakończona po pierwszej w 
nocy następnego dnia, sesja 
stworzyła na pewno możli-
wość prezentacji argumentów 
obu stronom, ale czy zmieniła 
przekonania jej uczestników? 
Czas pokaże. Przeciwnicy wia-
traków zapowiedzieli bowiem 
dalszą walkę z… wiatrakami. 

Wicestarosta Ryszard Wawryniewicz omówił natomiast zadania jakie po-
dejmuje w tym zakresie administracja powiatowa  

W innych częściach kraju odległość wiatraków od zabudowań mieszkal-
nych jest znacznie mniejsza niż 500 metrów

Tradycyjne linie przesyłu energii 
sąsiadują z zabudowaniami miesz-
kalnymi. Porównanie ich estetyki z 
estetką wiatraków jest oczywiście 
kwestią subiektywnych ocen...
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Z ŻYCIA MIASTA I GMINY

Jakie są potrzeby lokalnej 
społeczności i czym 
dokładnie jest program 
„Odnowa Dolnośląskiej 
Wsi”? - to pytania na 
które odpowiedzi szukali 
przedstawiciele gminy 
Jaworzyna Śląska oraz 
Urzędu Marszałkowskiego 
podczas spotkania 
dotyczącego tego właśnie 
zagadnienia.

Jaworzynę Śląska odwiedził 
moderator programu „Odno-
wa Dolnośląskiej Wsi”, który 
z ramienia Urzędu Marszał-
kowskiego odwiedził 4 sołe-
ctwa, Bolesławice, Piotrowice 
Świdnickie, Nowice, Witków, 
gdzie spotkał się i rozma-
wiał z mieszkańcami każde-
go z nich. Celem wizyty było 
poznanie potrzeb lokalnych 
społeczności oraz wyjaśnie-
nie ewentualnych wątpliwo-
ści dotyczących programu.  
Odnowa wsi jest w chwili 

obecnej ważną napędową siłą 
rozwoju obszarów wiejskich, 
skutecznie przeobrażającą te-
reny nią objęte i stanowiącą 
istotny składnik procesów roz-
wojowych na poziomie lokal-
nym i regionalnym. Program 
odnowy wsi to szeroko rozu-
miany proces zmiany warun-
ków życia mieszkańców wsi. 
Poprzez jego realizację zmianie 
na lepsze może ulegać najbliż-
sze otoczenie, infrastruktura, 
usługi, komunikacja, bezpie-
czeństwo. Ujmując najogólniej 
standard życia mieszkańców. 
Wprowadzane zmiany jedno-
cześnie zachowują tożsamość 
i dziedzictwo wsi. Warunkiem 
koniecznym realizacji proce-
su odnowy wsi jest aktywność 
społeczności, której bezpo-
średnio dotyczy program. 
Mieszkańcy wsi są bowiem nie 
tylko adresatami programu, ale 
również przede wszystkim jego 
autorami i animatorami.

Z ŻYCIA GMINY

Odnowa wsi

2 grudnia w 
Samorządowym Ośrodku 
Kultury i Bibliotece 
Publicznej odbyło się 
kolejne spotkanie z 
sołtysami z naszej gminy. 
W spotkaniu oprócz 
sołtysów, przedstawicieli 
Urzędu uczestniczył 
zaproszony gość Andrzej 
Sukta – reprezentujący 
Lokalną Grupę Działania 
„Szlakiem Granitu”. 

Głównym tematem spot-
kania była właśnie działalność 
gminy w ramach Lokalnej 
Grupy Działania. Katarzyna 
Szukała z Urzędu Miejskie-
go w Jaworzynie Śląskiej wraz 
z Andrzejem Suktą szcze-

gółowo przedstawili bieżącą 
sytuację dotyczącą Lokalnej 
Grupy Działania oraz nakre-
ślili najbliższe plany działań. 
Zebranym zostały przedsta-
wione możliwości pozyska-
nia środków finansowych w 
ramach LGD, na które nabór 
będzie prowadzony już w 
miesiącu styczniu. Szanse na 
wsparcie mają nie tylko pro-
jekty sołectw, stowarzyszeń 
czy parafii, ale również dzia-
łania osób fizycznych. Pod-
czas spotkania sołtysi zostali 
również poproszeni o pomoc 
w organizacji akcji „Akcji Elfy 
Św. Mikołaja”, w której uczest-
niczyć będą najmłodsi miesz-
kańcy gminy. 

JAK DZIAłA LGD?

Spotkanie z sołtysami

W dniu 25 października 
odprawiona została 
Msza Św. w XXV rocznicę 
męczeńskiej śmierci Ks. 
Jerzego Popiełuszki o 
wyniesienie na ołtarze. W 
uroczystości wzięły udział 
poczty sztandarowe Szkoły 
Podstawowej im. Marii 
Konopnickiej, Gimnazjum 
Nr 1 im. Jana Pawła II, 
Komisji Zakładowej 
PKP Cargo w Jaworzynie 
Śląskiej, PKP Przewozy 
regionalne i inicjatorów 
Komisji Zakładowej NSZZ 
„Solidarność” przy ZPS 
„Karolina”. 

W ramach obchodów 25 
rocznicy męczeńskiej śmierci 
Ks. Jerzego w dniu 27 paź-
dziernika odbyła się natomiast 
wieczornica.

W dniu 27 października 
uczniowie z Gimnazjum nr 
1 w Jaworzynie Śl. przygoto-
wali  wieczornicę poświęconą 
słudze Bożemu ks. Jerzemu 
Popiełuszce. Uroczystość za-
szczycili swoją obecnością 
ks. kan. Janusz Stokłosa, ks. 
prałat Jan Miłoś, Burmistrz 
Grzegorz Grzegorzewicz oraz 
przewodniczący Solidarności 
Ireneusz Besser. Na uroczysto-
ści obecni byli radni miejscy, 
rodzice, mieszkańcy miasta i 
uczniowie. Słowo wprowa-
dzające do spektaklu wygłosił 

Uroczysta wieczornica 
oraz Msza Święta – w tym 
roku obchody rocznicy 
odzyskania niepodległości 
w Jaworzynie Śląskiej 
przebiegały uroczyście  jak 
co roku. 

Obchody rozpoczęły się już 
10 listopada, we wtorkowy wie-
czór. Tego dnia odbyła się uro-
czysta wieczornica z udziałem 
władz gminy, zaproszonych go-
ści oraz mieszkańców. Przygo-
towana została przez członków 
Stowarzyszenia „Wspierajmy 
się” oraz zespół „Wrzosy”. Była 
okazją do wspólnego wysłu-
chania i śpiewania pieśni patrio-
tycznych. 

Natomiast 11 listopada od-
prawiona została uroczysta 
Msza w intencji Ojczyzny w koś-

ciele pw. Św. Józefa Oblubieńca. 
Odprawił ją ksiądz kanonik 
Janusz Stokłosa. Po zakończe-
niu Mszy Św. okolicznościowe 
przemówienie wygłosił gospo-
darz gminy Burmistrz Grzegorz 
Grzegorzewicz. Podkreślił on, 
że 11 listopada jest dniem rados-
nym, ale również momentem 
refleksji nad losami przeszłymi 
i przyszłymi Ojczyzny. Po Mszy, 
w asyście pocztów sztandaro-
wych, złożono okolicznościo-
wy wieniec kwiatów. Obchody 
tego dnia zakończyła projekcja 
filmu: „Generał. Zamach na 
Gibraltarze”, poświęconego 
śmierci Generała Władysława 
Sikorskiego, która odbyła się w 
sali widowiskowej Samorządo-
wego Ośrodka Kultury i Biblio-
tece Publicznej. 

UrOCZYSTOŚCI W GMINIe

11 Listopada w Jaworzynie

Tegoroczne obchody święta 11 listopada uświetnił występ zespołu „Wrzo-
sy”, który zaśpiewał pieśni patriotyczne

t W spotkaniu zorganizowanym z okazji obchodów odzyskania przez 
Polskę niepodległości wzięli udział mieszkańcy oraz władze gminy

Rocznica śmierci 
księdza Jerzego

BOhATerOWIe NASZYCh CZASóW

dyrektor szkoły Krzysztof Soł-
tys. Widowisko multimedialne 
przygotowali gimnazjaliści. 
W role narratorów wcieliły 
się: Agata Grobelna, Natalia 
Bernat, Julia Przestrzelska. 

Swego talentu recytatorskiego 
użyczyły: Natalia Sidorska, 
Joanna Bortkiewicz, Małgo-
rzata Piórkowska. Oprawę 
muzyczną przygotował Ma-
rek Pojasek wraz z wokalist-

kami Magdaleną Kalicińską 
i Martą Urbaniak. Wsparcia 
technicznego udzielili: Prze-
mek Skawiński i Wojciech 
Gnosowski. Nad całością czu-
wał Marek Kozieł.   

Zło dobrem zwyciężaj  
W hołdzie ks. Jerzemu Popiełuszce patronowi Solidarności

Każde czasy mają swoich bohaterów, przywódców, ludzi wielkich, mają też swoich kapłanów. Kapłanem czasów So-
lidarności był ks. Jerzy Popiełuszko. Nie uważał siebie za wielkiego , był skromny, nie dążył do sławy, był zwyczajny i 
prosty. Nie nawoływał do buntu, czy rewolucji, ale do spokoju i rozwagi. Bronił godności człowieka, walczył o wolność 
i  sprawiedliwość. Mówił prawdę. Nie uprawiał polityki, poruszał sprawy bliskie człowiekowi. Głosił Ewangelię, cytował 
papieża Jana Pawła II, kard. Wyszyńskiego. To, co mówił, budziło podziw, szacunek, a nawet entuzjazm. Był kapła-
nem oddanym Kościołowi i Ojczyźnie. Spotykał się z różnymi grupami zawodowymi, jednak, jak sam mówił „osiadłem 
wśród robotników”. Rzeczywiście był ich troskliwym i duchowym opiekunem. 

Ten skromny ksiądz stał się wielki w oczach ludzi. Nazwany jest „Męczennikiem prawdy”. Był stróżem tej praw-
dy, którą przyjmował jako swoją i której służył. Odebrano Mu życie ale nie pokonano. Jak ziarno, które wydaje się 
martwe, a wrzucone w ziemię wydaje plon, tak męczeńska śmierć księdza Jerzego poruszyła sumienia milionów 
Polaków. Stała się źródłem przemian w życiu społeczno – moralnym i religijno – patriotycznym.

Marek kozieł 

W naszym mieście są 
dwie drużyny siatkówki. 
Wprawdzie zupełnie 
amatorskie, ale biorą 
udział w prestiżowych 
rozgrywkach ligi siatkówki 
TKKF Bolko. I to z niezłym 
skutkiem!

Mowa o zespołach UKS I i 
UKS II Jaworzyna Śląska. Pod 
koniec listopada obie ekipy 
rozpoczęły występy w II lidze 
siatkówki TKKF, którą od 41 
lat organizuje ognisko TKKF 
Bolko w Świdnicy.

Już w pierwszej kolejce do-
szło do bratobójczego spotka-
nia. Drugi zespół UKS wygrał 

z:”jedynką” 3:2. W kolejnej 
serii obie drużyny wygrały 
swoje mecze. UKS I pokonał 
3:0 Drużynę Siatkarzy Ama-
torów z Lutomi, a UKS II wy-
grał z Hotelarzami Świdnica 
3:1. Takie wyniki sprawiły, 
że po dwóch kolejkach jawo-
rzyńskie zespoły prowadzą 
w tabeli II ligi i mają realną 
szansę wywalczenia promocji 
do I ligi.

Treningi i mecze jaworzyń-
skich siatkarzy odbywają się w 
poniedziałki (godzina 18.00) i 
czwartki (godzina 20.00) w sali 
sportowej przy ulicy Powstań-
ców Śląskich.

SPOrT

Siatkarze 
z Jaworzyny
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SPOrT / OŚWIATA

Dobiega końca I runda 
7 edycji Jaworzyńskiej 
Amatorskiej Ligi Piłki 
halowej w sezonie 
2009/2010.Do rozgrywek 
zgłosiło się dziewięć 
drużyn(z Jaworzyny, Nowic, 
Boleslawic, Jaroszowa) 
- które rozgrywają mecze 
systemem mecz i rewanż. 

Tytułu po raz szósty z rzędu 
broni drużyna Karoliny, któ-
ra po I rundzie zajmuje drugie 
miejsce ustępując swoim je-
dynym pogromcom drużynie 
„Docenionych Inaczej”. „Dru- Drużyna „Docenianych” w pełnym składzie

SPOrT W JAWOrZYNIe ŚLąSKIeJ

Halówka na półmetku

  M        PKT      Z        R        P     BRAMKI
1. DOCENIANI INACZEJ  8 24  8  0  0     108 - 53
2. KAROLINA  7  18  6  0  1     121 - 41
3. PĘDZĄCE OSIOŁKI  7  18  6  0  1     65 - 37 
4. XXL Boleslawice  7  9  3  0  4     44 - 58
5. ZIOMALE           7  7  2  1  4     37 - 72
6. LAST/KAM Nowice  7  6  2  0  5    54 - 67
7. DELTA Jaroszów  7  6  2  0  5    44 - 63
8. GIMNAZJUM Senior  7  4  1  1  5    36 - 82
9. FC ALBATROS           7  3  1  0  6    49 - 85

żyna Docenianych” w obecnych 
rozgrywkach wygrała wszystkie 
8 spotkań które rozegrała, w jej 
składzie znaleźli się wyłącznie 
seniorzy MKS

KAROLINA: Mariusz Wojcie-
szek, Mateusz Ptak, Patryk Krze-
czowski, Grzegorz Ignatowicz, 
Grzegorz Borowy, Jakub Graca, 
Kondrat Leletko i Paweł Witko.

W kwalifikacji strzelców pro-
wadzi Daniel Głogiewicz (Ka-
rolina) - 44 bramki. Rozgrywki 
prowadzone są w tym roku przez 
Samorządowy Ośrodek Kultury 
i Bibliotekę Publicznej w Jawo-

rzynie Śląskiej, patronat nad ligą 
obięli jaworzyńscy samorządow-
cy. Otwarcia dokonał wiceprze-
wodniczący Rady Miejskiej Ire-
neusz Besser, który jest zarazem 
koordynatorem imprezy. Sędzią 
rozgrywek jest natomiast Seba-

stian Szukalski. Nad sprawami 
organizacyjnymi i technicznymi 
czuwają Grzegorz Bukała i Ma-
teusz Ptak. Zawodnikiem Listo-
pada  został wybrany zawodnik 
XXL Bolesławice - Krzysztof 
Karpiński.

Społeczność Szkoły 
Podstawowej z Oddziałami 
Integracyjnymi w Starym 
Jaworowie nie zapomina o 
potrzebujących. 

„Człowiek nie jest stwo-
rzony, aby żył sam, ale żeby 
był usłużny drugim”- te słowa 
przyświecały nauczycielom, 
rodzicom i uczniom zaan-
gażowanym w charytatywne 
przedsięwzięcie, którego ce-
lem jest pomoc chorym dzie-
ciom. Podczas ostatniego 

spotkania w szkole gości-
li harcerze byłej Chorągwi 
Wałbrzyskiej, którzy zaśpie-
wali wspólnie ze szkolnym 
zespołem „Humoreska” kil-
ka piosenek o Sudetach. Do 
tej pory uczniom udało się 
zebrać całkiem sporą kwo-
tę, a mają przed sobą wiele 
planów. Jednym z nich jest 
wyjazd i prezentacja szkoły 
i gminy podczas I Bożona-
rodzeniowego Kiermaszu w 
Kraskowie. Jego namiastka, 

którą uczniowie zaprezen-
towali w szkole, wprowadził 
wszystkich obecnych w świat 
Świąt Bożego Narodzenia. 
Magiczne aniołki, Mikołaje, 
lampiony, świąteczne stroiki, 
to nie są wszystkie możliwo-
ści uczniów tej szkoły. W zu-
pełnych ciemnościach, tylko 
przy blasku trzymanych w 
dłoniach świec, uczennice za-
tańczyły taniec Św. Łucji, któ-
ry na zebranych wywarł duże 
wrażenie. 

Z ŻYCIA SZKół

Pomagają 
potrzebującym

Uczniowie Szkoły Podstawowej w Starym Jaworowie pamiętają o ludziach najbardziej potrzebujących, to właś-
nie dlatego postanowili pomóc chorym dzieciom 

Dzięki wielu inicjatywom młodzieży już udało się uzbierać sporo środków na pomoc najbardziej potrzebującym

Już po raz czternasty 
w Jaworzynie Śląskiej 
rozegrany został 
Mikołajowy Turniej 
Szachowy. W tym roku do 
udziału w rozgrywkach 
zgłosiła się rekordowa 
liczba młodych szachistów.

Organizatorami zawo-
dów byli: Sekcja Szachowa 
GLKS Jaworzyna Śląska, Dol-
nośląski Związek Szachowy 
oraz Samorządowy Ośrodek 
Kultury i Biblioteka Pub-
liczna w Jaworzynie Śląskiej.  
Do rywalizacji w turnieju 
zgłosiło się 94 zawodników. 
Rywalizacja przebiegała w sy-
stemie szwajcarskim, a każdy 
z zawodników miał 15 minut 
na wykonywanie ruchów w 
każdej rundzie. Nad prawid-
łowym przebiegiem zawo-
dów czuwał Artur Adamek 
- Sędzia Główny oraz Marian 
Gabrysiak - organizator ze 
strony Sekcji Szachowej GLKS. 
Po rozegraniu dziewięciu rund 
okazało się, że zwycięzcą tur-
nieju w kategorii indywidualnej 
został Krzysztof Jasik (BKSz 
Prokonex Brzeg - 9 pkt.). Na 
drugim miejscu uplasował się 
Paweł Kowalczyk (PUKS Rodło 
Opole - 7,5 pkt.). Trzecie miejsce 
zajął Piotr Rychlik (MKSz Het-
man Wałbrzych). W kategorii 
drużynowej pierwsze miejsce 
zajęła ekipa MKSz Hetman 

MIKOłAJKOWY TUrNIeJ

Mikołajkowa partyjka szachów

Prawdziwa frajda dla fanów szachów. 6 grudnia w Jaworzynie Śląskiej 
rozegrany został Mikołajowy Turniej Szachowy

Wałbrzych, która wyprzedziła 
kolejno drużyny UKS Giecek 
Radków (2 miejsce) oraz GOK 
Roszada Mietków (3 miejsce). 
Organizatorów zawodów szcze-
gólnie ucieszył bardzo duży 
udział młodzieży i dzieci. W 
kategorii do lat 10 wystartowało 
20 małych szachistów, z których 
najlepszym okazał się Michał 
Szydełko (UKS Giecek Rad-
ków).

Najlepsi zawodnicy otrzy-
mali nagrody pieniężne i 
rzeczowe z rąk Burmistrza 
Jaworzyny Śląskiej Grzego-
rza Grzegorzewicza, Senato-
ra RP Stanisława Jurcewicza 
oraz Romana Etela Członka 
Zarządu Powiatu Świdni-

ckiego. Zwycięzca turnieju 
w klasyfikacji indywidualnej 
oprócz nagrody pieniężnej 
otrzymał okolicznościowy 
puchar ufundowany przez 
Senatora Jurcewicza. Troje 
najmłodszych uczestników 
turnieju otrzymało mikołaj-
kowe paczki ze słodyczami. 
Organizatorzy turnieju prag-
ną serdecznie podziękować 
wszystkim zawodnikom, 
którzy wzięli udział w tur-
nieju oraz sponsorom, którzy 
ufundowali nagrody i wsparli 
organizacyjnie imprezę. Jed-
nocześnie pragniemy zapro-
sić do udziału w kolejnej, XV 
edycji turnieju w przyszłym 
roku. 

W szachowych zmaganiach wzięło udział aż 94 zawodników, partyjkę rozegrał również Senator Stanisław Jur-
cewicz
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Uwaga!!!
Nowa organizacja ruchu na ul. Tadeusza Kościuszki 

w Jaworzynie Śląskiej
Na odcinku od skrzyżowania z ul. Świdnicką do skrzyżowania z ul. Jana Pawła II w miesiącu grudniu zostanie wprowadzona nowa 
organizacja ruchu.
Ustawiony zostanie znak „zakaz zatrzymywania się” na omawianym odcinku po prawej stronie ulicy (tj. wzdłuż budynków od nr 1 
do nr 11), wyznaczone zostaną miejsca postojowe wzdłuż ulicy po stronie lewej poprzez wykonanie odpowiedniego oznakowania 
pionowego i poziomego.
Opracowana zmiana obejmie również wyznaczenie przystanku autobusowego dla młodzieży dojeżdżającej do Gimnazjum Nr 1 w 
Jaworzynie Śląskiej.
Przystanek zostanie wyznaczony w obrębie skrzyżowania ulic Jana Pawła II i Tadeusza Kościuszki w okolicy budynku nr 11. Ta część 
skrzyżowania zostanie zamknięta dla ruchu pojazdów za wyjątkiem autobusów dowożących młodzież do pobliskiego gimnazjum. 
Ustawione zostaną znaki „zakazu wjazdu” z dołączoną tabliczką, że nie będzie on dotyczył autobusów szkolnych oraz stosownymi 
znakami poziomymi wymalowanymi na jezdni.
W związku z nietypowym kształtem skrzyżowania przejazd wszystkich pozostałych pojazdów przez skrzyżowanie będzie odbywał 
się dzięki temu jednym łącznikiem ul. T. Kościuszki z ul. Jana Pawła II (przy Jana Pawła II budynek nr 8), co nie będzie stwarzało 
zamieszania mającego miejsce w obecnej chwili, powodując niebezpieczne sytuacje.
W celu zwiększenia bezpieczeństwa w obrębie wprowadzonej zmiany organizacji ruchu na ulicach Jana Pawła II i Tadeusza Koś-
ciuszki zostaną zamontowane tablice „Uwaga zmiana organizacji ruchu”.
Wprowadzenie powyższej zmiany opracowane zostało w związku z coraz częstszymi utrudnieniami przejazdu omawianym odcin-
kiem ul. T. Kościuszki, co zkolei było spowodowane parkowaniem pojazdów po obu stronach ulicy oraz problemami, które dotyczyły 
codziennego dowozu  młodzieży do gimnazjum.  

Kalendarz gminny 2010 - rozstrzygnięcie
Miło jest nam poinformować o rozstrzygnięciu konkursu „Gminny Kalendarz’2010”. W dniu 12 listopada 
2009 r. komisja powołana przez Organizatora wyłoniła trzynastu laureatów naszego konkursu. 
W Gminnym Kalendarzu na rok 2010 znajdą się prace plastyczne, które wykonali:
1. Agnieszka Król
2. Małgorzata Teklak
3. Adrian Nabielec
4. Magdalena Kalicińska
5. Weronika Stelmasik
6. Kacper Jędras
7. Wiktoria Kadziszewska
8. Jagoda Wojciechowska
9. Kornelia Czubaszek
10. Marlena Mazur
11. Marta Kozieł
12. Grzegorz Dobroń
13. Dominika Grajaszek 
Pragniemy serdecznie podziękować wszystkim, którzy wzięli udział w naszym konkursie oraz pogratu-
lować laureatom. 
Kalendarze posłużą jako materiały promocyjne naszej gminy.

Dominika Grajaszek, jest autorem jednego z 
rysunków, które będą zdobić przyszłoroczny 
kalendarz gminny

Szanowni mieszkańcy!
W listopadzie mieszkańcy naszej Gminy otrzymali pisma informujące o konieczności poniesienia dodat-
kowej opłaty w związku z korektą cen za wywóz nieczystości stałych i ciekłych. Ponieważ wyniknęło stąd 
wiele niejasności, ZGKiM ponownie informuje i wyjaśnia. 
W przesłanych pismach Zakład podawał kwotę całkowitą opłat z tego tytułu oraz dodatkowo kwotę 
korekty i właśnie wpłat tej kwoty korekty (od kilku do kilkunastu złotych) mieszkańcy winni dokonywać 
jednorazowo do końca roku. Kwoty nowych skorygowanych opłat bieżących podane zostały w dolnej 
części pism do mieszkańców. 
Za powstałe niedogodności i wynikające z tego kłopoty jeszcze raz serdecznie Państwa przepraszamy.

Roman Wizner
dyrektor ZGKiM

Zakończenie projektu unijnego
Dobiegł końca trwający od kwietnia projekt realizowany przez Jaworzyński Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Jaworzynie Śląskiej. Przedsięwzięcie pn. „Szansa na nowe jutro” współfinan-
sowane było w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego - Program Operacyjny Kapitał 
Ludzki 2007-2013. Koszt realizacji projektu wyniósł 160 000 zł. i w 90% został sfinansowany 
ze środków unijnych. 
Beneficjantami były osoby bezrobotne w wieku aktywności zawodowej, korzystające ze 
świadczeń pomocy społecznej w celu umożliwienia im powrotu na rynek pracy, a tym 
samym ekonomicznego usamodzielnienia.
Począwszy od szeregu zajęć w zakresie treningów kompetencji społecznych, zajęć z psychologiem i 
z doradcą zawodowym, aż do szkolenia zawodowego, 14 uczestników projektu uzyskało kwalifika-
cje w zawodzie „Kasjer – sprzedawca z minimum sanitarnym”.
W dniu 8 grudnia 2009 roku podczas uroczystego spotkania szkoleniowców i organizatorów 
wszyscy uczestnicy otrzymali z rąk Burmistrza Jaworzyny Śląskiej Pana Grzegorza Grzego-
rzewicza zaświadczenie o udziale w projekcie. Mamy nadzieję, że udział w programie bardzo 
przyczyni się do pozyskania pracy.

PrOJeKT WSPółFINANSOWANY PrZeZ UNIĘ eUrOPeJSKą W rAMACh 
eUrOPeJSKIeGO FUNDUSZU SPOłeCZNeGO

PrOJeKT „SZANSA NA NOWe JUTrO” 
reALIZOWANY W rAMACh PrOGrAMU OPerACYJNeGO  KAPITAł LUDZKI 2007-2013 

 
PrIOrYTeT VII PrOMOCJA INTeGrACJI SPOłeCZNeJ 
DZIAłANIe 7.1 rOZWóJ I UPOWSZeChNIANIe AKTYWNeJ INTeGrACJI 
PODDZIAłANIe 7.1.1 rOZWóJ I UPOWSZeChNIANIe AKTYWNeJ INTeGrACJI PrZeZ OŚrODKI POMOCY SPOłeCZNeJ
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